
Zápisnica č. 26/2005
zo zasadnutia Kolégia rektora STU dňa 14. marca 2005 v Bratislave

Prítomní: Vladimír Báleš, Vojtech Molnár, Ján Kalužný, Robert Redhammer,
Helena Žideková, Milan Žalman, Dušan Petráš, Karol Jelemenský,
František Janíček, Dušan Bakoš, Peter Gál, Jozef Sablik, Ľudovít
Molnár, Daniel Bobok, Pavel Timár.

Neprítomní: Ernest Bučko, Robert Špaček, Katarína Hrušková

Program:

Kontrola plnenia úloh
1. Prehliadka priestorov pre výuku PSA (dekan Jelemenský)
2. Návrh systému hodnotenia kvality vzdelávania (pror. Kalužný)
3. Rokovací poriadok odborovej komisie (pror. Kalužný)
4. Informácie z rokovania Slovenskej rektorskej konferencie (rektor Báleš)
5. Rôzne

Predložené materiály:

1) Organizačný a rokovací poriadok odborovej komisie doktorandského štúdia na STU
v Bratislave (pror. Kalužný) – Príloha č1

2) Zásady manažérstva kvality vzdelávania na STU v Bratislave (pror. Kalužný) – Príloha
č.2

3) ERASMUS MUNDUS (2004-2008) a postup pre zapojenie STU do programu (rektor
Báleš)

Kontrola plnenia úloh

Splnené úlohy: 1/25/2005

Nesplnené úlohy: 

K bodu 1 Prehliadka priestorov pre výuku PSA (dekan Jelemenský)
Dekan
Jelemenský:

Informoval členov KR STU o priestoroch pre výuku PSA Peugeot-Citroën
a sprevádzal ich pri prehliadke týchto priestorov. Prehliadky sa zúčastnili aj
učitelia z Francúzska, pôsobiaci v rámci tohto projektu, ktorí po stručnej
prezentácii odpovedali na otázky členov KR STU.

Stanovisko KR č. 1/26/2005
KR STU konštatuje, že výukové priestory PSA Peugeot-Citroën na STU v Bratislave sú
pripravené po všetkých stránkach na veľmi dobrej úrovni ako výukové a tréningové centrum
pracovníkov PSA Peugeot-Citroën.

http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/ZapKR14mar05a.doc
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/ZapKR14mar05b.doc
http://www.stuba.sk/svk1/o_nas/organy/zapisnice/ZapKR14mar05b.doc
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K bodu 2: Návrh systému hodnotenia kvality vzdelávania (pror. Kalužný)

Pror. Kalužný: Podal informáciu o obsahu predloženého písomného materiálu, v ktorom sú
zásady manažérstva kvality vzdelávania.

Rektor Báleš:  Na rokovaní SRK bol schválený materiál o evaluácii VŠ. Začať to má už
1.4.2005 a ukončí sa tento proces 1.8.2005. Na tento proces hodnotenia
treba byť na STU pripravený.

Dekan Molnár: Víta koncepciu hodnotenia kvality, ale nemalo by sa to obmedziť iba na
vzdelávanie. Čo bude nasledovať po ukončení hodnotenia.

Dekan Gál: Na str. 5 materiálu – zákazníkom je trh práce ? STU poskytuje vzdelávanie
aj v umeleckých smeroch a je potrebné aj o tom hovoriť.

Dekan Sablik: Úlohy pre fakulty zakotvené v tomto materiále majú veľmi krátke termíny
plnenia.

Dekan
Jelemenský:

Podstatný problém je rozdeliť kompetencie medzi vedúcich katedier
a garantov predmetov.

Dekan Bakoš: V materiále mu chýba hodnotenie výskumnej časti.
Pror. Kalužný: Odpovedal na otázky dekanov fakúlt STU. Materiál bol pred jeho

predložením prerokovaný a schválený príslušnými prodekanmi fakúlt STU.
Minister školstva SR zadal univerzitám úlohu hodnotiť vzdelávanie
a výskum. Tu sa jedná len o prvú časť tejto úlohy. Materiál vyjasňuje
kompetencie vedúcich katedier a garantov predmetov na základe
požiadaviek z fakúlt. Pokiaľ ide o trh práce – cieľom je, aby naši absolventi
nerozširovali rady nezamestnaných. Poslanie celého projektu hodnotenia je
v tom, aby školy boli zaradené do kategórií v zmysle zákona o vysokých
školách.

Rektor Báleš: Čo bude po hodnotení – budeme plniť závery a odporúčania hodnotiacej
komisie. Doteraz sme mali na STU už 3 podobné hodnotiace správy a nie
všetky závery v nich uvedené sú splnené.

Stanovisko KR č. 2/26/2005
KR STU súhlasí s predloženým materiálom „Zásady manažérstva kvality vzdelávania na STU
v Bratislave“ s pripomienkami.

K bodu 3 Rokovací poriadok odborovej komisie (pror. Kalužný)

Pror. Kalužný: Prezentoval obsah predloženého písomného materiálu na túto tému.

Dekan Janíček: Odborová komisia (OK) je zriadená zo zákona a nie z príkazu rektora. Aké
bude sídlo OK ? Má skúsenosti zo SOK. Zásadná vec je organizačný
a rokovací poriadok OK. Rokovací poriadok si OK má tvoriť sama.
Navrhuje tvoriť OK nielen univerzitne, ale s pôsobnosťou pre celú SR. Ide
tu o otázku kvality a vzájomného sledovania úrovne dizertačných prác.

Rektor Báleš: Pripomenul, že materiál charakterizujúci činnosť OK už bol schválený vo
VR STU a tam zásadnejšie pripomienky neboli.

Dekan Petráš: Súhlasí s predloženým materiálom.
Dekan Molnár: Pracovná komisia – jej rozsah činnosti určuje OK a to nie je v materiáli

konkretizované. Nesúhlasí s dekanom Janíčkom, lebo OK má legislatívne
iné poslanie, ako mala SOK.
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Dekan Bakoš: Na FCHPT rieši OK aj vzťah ku SAV, ako externej vzdelávacej inštitúcii.
Predseda AS
STU Žalman: Navrhuje, aby sídlo OK bolo tam, kde sídli jej predseda.

Stanovisko KR č. 3/26/2005
KR STU súhlasí s predloženým materiálom „Organizačný a rokovací poriadok odborovej
komisie doktorandského štúdia na STU v Bratislave“ s pripomienkami.

K bodu 4 Informácie z rokovania Slovenskej rektorskej konferencie (rektor Báleš)

Rektor Báleš: • SRK rokovala o nových stanovách a štatúte. Skupina univerzít navrhla
zmenu v štatúte, aby sa v SRK hlasovalo podľa počtu študentov na
univerzitách – návrh nebol schválený.

• Kritériá na habilitačné a inauguračné konanie. Základnou podmienkou,
aby VŠ mohla otvoriť príslušné konanie je, aby mala akreditovaný 3.
stupeň vzdelávania v príslušnom odbore. Garantom je vedecká rada.
Poďakoval FEI a FIIT STU za pripomienky k materiálu.

• Evaluácia vysokých škôl – už bola spomenutá.
• MINERVA – príspevok SR k Lisabonskému procesu. SR ako jediná

klesla v % HDP venovanému na vedu a výskum.
• Komisár EU Fígeľ pozval SRK na rokovanie do Bruselu.

K bodu 5 Rôzne

1) Rektor Báleš:
5.-8.4.2005 budú majstrovstvá STU v rôznych športových disciplínach – plávanie,
basketbal, volejbal, stolný tenis, sálový futbal. Príslušné materiály o tom sú už na
fakultách STU. Požiadal dekanov fakúlt o podporu týchto akcií.

Uznesenie KR č. 1/26/2005
KR STU súhlasí s konaním majstrovstiev STU v športových disciplínach podľa predloženého
harmonogramu.

2) Rektor Báleš:
Informoval členov KR STU o predloženom písomnom materiále „ERASMUS
MUNDUS (2004-2008) a postup pre zapojenie STU do programu“.

Úloha KR č. 1/26/2005
Rektor STU ukladá úlohu pripomienkovať predložený materiál „ERASMUS MUNDUS
(2004-2008) a postup pre zapojenie STU do programu“.
Z: Členovia KR STU
T: 18. 03. 2005.

3) Prorektor Molnár:
• Informoval KR STU o výsledkoch rokovaní o kolektívnej zmluve s UOO STU.

Rokovania sú v záverečnom štádiu, chýba dohoda už len v dvoch bodoch zmluvy.
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• Informoval o rokovaní Rady STU pre informačné technológie. Bol prijatý model 3
pracovísk, ktoré budú zabezpečovať nákup PC a komponentov a výmenu
doterajšieho dodávateľa tejto techniky na STU. V priebehu niekoľkých dní budú
dekani fakúlt informovaní konkrétne.

4) Prorektor Kalužný:
• 15.3.2005 bude prezentácia firmy PEUGEOT.
• Firma SIEMENS chce prezentovať pre študentov súťaž o najlepšiu záverečnú prácu

VŠ štúdia vo vybraných oblastiach, ktorú vypísala a finančne ju dotuje cenami. Týka
sa to fakúlt SjF, FEI, FIIT a SvF ktoré zástupcovia Siemens navštívia v dňoch 21.-
23.3.05.

5) Prorektor Redhammer:
4.4.2005 bude menovanie nových docentov na STU.

6) Dekan FA STU Gál:
Pripomenul, že pror. Bučko mal podať správu o ubytovaní zahraničných študentov na
internátoch STU a doteraz správu nedostal. Rovnako sa zaujímal o to, kedy bude hotová
analýza využívania priestorov na STU, lebo je vystavený tlaku akademickej obce
v tomto smere. Požadoval, nech sa stanoví konkrétny termín predloženia analýzy
využívania priestorov na STU.

Dekan FIIT STU Molnár:
Ako a kedy sa realizujú dôsledky dohody z KR v Púchove?
Rektor Báleš:

Analýzu, ktorá bola predložená nechal už 3-krát prerobiť, lebo sa mu javila ako
nedôveryhodná. Preto s týmto meškáme. V tomto smere významne pomôže nákup
nového AIS na STU.

7) Dekan FEI STU Janíček:
Žiadal o doriešenie sporu o počte absolventov a rozdelení dotácie medzi FEI a FIIT STU
hlavne pokiaľ ide o tovary a služby. Komentoval návrh, ktorý v tomto smere predložila
FEI STU.

Kvestorka STU Žideková:
Dodané stanoviská obidvoch fakúlt sú rozdielne a nie je jasné, o čo sa opierajú. Ak
nedôjde k dohode medzi dekanmi FEI a FIIT, materiál navrhuje postúpiť na rokovanie
AS STU. Môže to ovplyvniť výšku dotácie pre všetky fakulty STU.

Rektor Báleš:
Navrhol rokovanie na túto tému za účasti dekanov FEI a FIIT, kvestorky a rektora STU,
kde sa spoločne pokúsia nájsť riešenie tohto problému.

Dekan FIIT STU Molnár:
Započítavanie absolventov na základe participácie na ich vzdelávaní nie je v súlade so
súčasnými pravidlami a vedie na „otvorenie“ delenia dotácie v roku 2004. Preto s touto
požiadavkou nesúhlasíme.
Pokiaľ ide o participáciu FIIT na financovaní prevádzky a služieb v areáli Mlynská
dolina, FIIT súhlasí s podieľaním sa na tomto financovaní v miere ich využívania,
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vzhľadom na počet zamestnancov a študentov FIIT STU, ako aj pridelených priestorov
v MD.

8) Dekan FEI STU Janíček:
MEI Moskva oslavuje 75. výročie svojho založenia. Predložil návrh na udelenie Plakety
STU pri tejto príležitosti.

Uznesenie KR č. 2/26/2005
KR STU súhlasí s udelením Plakety STU pre MEI Moskva, pri príležitosti 75. výročia
založenia tohto významného inštitútu.

Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD.

Zápisnicu overili:

Prof. RNDr. Ľudovít MOLNÁR, DrSc., dekan FIIT STU

Prof. RNDr. Ján KALUŽNÝ, PhD., prorektor STU

Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU


